
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 110 af 21. november 2017 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Andreas Steenberg (RV). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Jeanette R. Hansen 
  

19. december 2017 
J.nr. 2017 - 7822 
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Spørgsmål 

Foreligger der eller har ministeren taget initiativ til en undersøgelse, der kan vise, hvorvidt 

forhøjelsen af lønsumsafgiften førte til fald i beskæftigelsen i mæglerbranchen som følge 

af den yderligere konkurrenceforvridende situation, det har skabt, da udenlandske forsik-

ringsmæglere ikke betaler lønsumsafgift? 

 

Svar 

Det gælder generelt for lønsumsafgiften, at det er en dansk særskat, som betales af virk-

somheder etableret her i landet. Med andre ord betaler udenlandske banker, forsikrings-

virksomheder mv. ikke lønsumsafgift. 

 

Jeg ser derfor ingen grund til at gennemføre en særlig undersøgelse for mæglerbranchen. 
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